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Plats och tid Vreta Kluster AB, Klustervägen 11, Vreta kloster,  
kl. 18:00 - 20:25 

  
Beslutande Ulf Lindh (S) ordförande 

Mikael Larsson (C) vice ordförande 
Susanne Andersson (M) 
Astrid Brissman (M) 

  
Övriga deltagande Maria Sjöberg, sekreterare 

Christina Karlsson 
Lars-Göran Lindström 
Annelie Frick 
Ronny Holmberg 
Bibbi Svärd 
Dick Jonsson 

  
Sekreterare Maria Sjöberg 
  
Ordförande Ulf Lindh 
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1 Möte med Vreta Kluster 
Dnr GEO 2018-1 

Ärende 
Ordföranden hälsar alla välkomna till dagens möte och tackar för att närrådet 
fått komma. 

Per Lindahl, projektledare vid Vreta Kluster hälsar närrådet välkomna. Vreta 
kluster är ett kompetens- och innovationscentrum för gröna näringar, dvs för 
alla de som arbetar inom jordbruk, skogsbruk, energi, mat och närliggande 
branscher. Här samlas företag, forskare, teknikutvecklare och innovatörer med 
målet att hitta nya, smartare lösningar för att vi i framtiden ska ha god, nyttig 
och hållbar mat, bättre djurhållning, smartare energiförsörjning och en växande 
skog. Vreta Kluster är ett aktiebolag, dotterbolag till Sankt Kors Fastighets AB 
och består av ett trettio-tal företag, bland annat LRF konsult, Gård o& 
Djurhälsan, Växa Sverige, Östgötamat och Distriktsveterinärerna. 

Vreta Kluster arbetar lokalt, regionalt, nationellt och internationellt. Klustret 
arbetar med branscher och företag utifrån deras frågor och förutsättningar som 
kan delas in i tre områden; 

- Samhällsutmaningar (hållbarhet, effektiv och säker livsmedelsproduktion, 
arbetstillfällen och hälsa). 

- Branschutmaningar (regelverk och ersättningssystem, begräsningar i 
distributionskanalen, nya affärsmodeller och samverkansformer och kunskap). 

- Företagets utmaningar (affärsutveckling, erbjudande, marknadskanaler, intern 
effektivitet och kompetens samt tillväxt, investering och utveckling). 

När det gäller arbetssätt och resurser beskriver Per Lindahl att dessa består av 
innovation och utveckling, företagspark, möten och konferenser samt 
utbildning. Exempel på det sistnämnda har snabb-kurs i lantbruk arrangerats. 
Seminarie så som ”Smart Farming 2017 - Tema djurhållning” och dialogmöten 
kring livsmedelsstrategi har anordnats, då bland annat landsbygdsministern 
besökte klustret. 

När det gäller livsmedelsstrategi har denna  formulerats som att ”öka utbudet 
av svensk- och lokalproducerade livsmedel i handeln, på restaurangen och 
genom grossisten”. Efterfrågan på närproducerad mat ökar, men produktion 
och distribution är byggd för storskalighet med produkter till lågt pris. Per 
Lindahl framför särskilt att det är brist på distributionskanaler, snarare än brist 
på närproducerad mat. Något Per Lindahl lyfter i detta sammanhang är ”Reko 
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Linköping”  som bygger på att producenter via sociala medier säljer produkter 
direkt till konsumenten. 

Per Lindahl avslutar med att berätta om framtidens proteiner, som bygger på 
proteinproduktion i ett systemperspektiv - från jord, till bord, och åter till jord 
igen. 

Närrådets ordförande tackar Per Lindahl för information och intressanta 
diskussioner. 

Närråd Vreta Klosters beslut 
Närrådet noterar informationen. 

__________ 
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2 Minnesanteckningar från föregående möte 
Dnr GEO 2018-34 

Ärende 
Närrådet har inget ytterligare att tillägga eller förändra avseende 
minnesanteckningarna från möte den 7 mars 2018. 

Närråd Vreta Klosters beslut 
Närrådet godkänner och lägger minnesanteckningarna från den 7 mars 
2018 till handlingarna. 

__________ 
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3 Samråd om detaljplan i Ljungsbro för Härna 20:14 
m.fl. 

Dnr GEO 2018-43 

Ärende 
Närrådet har tagit del av bifogad detaljplan. 

Närråd Vreta Klosters beslut 
Närrådet noterar informationen och beslutar att inte avge något yttrande i 
ärendet. 

__________ 
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4 Fråga angående strömfåran, Motala Ström 
Dnr GEO 2018-45 

Ärende 
Ordföranden har kontaktats av medborgare angående strömfåran i Motala 
Ström. Flera andra ledamöter har också kontaktats i samma fråga. Förslag till 
beslut och skötselplan för naturreservatet Motala Ströms ravin (SBN 2017-538) 
har inte nått geografiska utskottet/närrådet. Närrådet konstaterar att det borde 
varit en dialog kring detta och att närrådet borde varit med som remissinstans 
och informerats i den aktuella frågan. Närrådets sekreterare framför att någon 
sådan handling inte inkommit. 

Astrid Brissman föreslår att frågan kring hur utskotten rent allmänt får input 
från olika förvaltningar kan tas med och diskuteras vid gemensamt presidium, 
kommunfullmäktige och geografiska utskotten, den 30 maj. 

Närråd Vreta Klosters beslut 
Närrådet noterar informationen och beslutar att frågan om hur utskotten 
informeras tas med till gemensamt presidium den 30 maj. 

__________ 
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5 Rapporter 
Dnr GEO 2018-6 

Ärende 
Dick Jonsson rapporterar från seminarium ”Miljö- och människors hälsa - 
Regional miljöhälsorapport 2017” den 26 mars 2018. Dick Jonsson framför att 
det är en gedigen utredning där faktorer så som hälsotillstånd, buller, rökvanor, 
vattenmiljö, radon och grönområdens betydelse för hälsa analyserats. Av 
studien framgår att cirka 70 % skattar sin hälsa som god, dock har psykisk 
ohälsa ökat bland unga.Vice ordföranden kompletterar med information om 
den jämförande studie som gjorts mellan områdena Vreta kloster och 
Skäggetorp, inom ramen för miljöhälsorapporten. 

Ronny Holmberg rapporterar från möte angående kollektivtrafikfrågor. En 
arbetsgrupp bestående av ordföranden, Annelie Frick, Christina Karlsson och 
Ronny Holmberg har sammanställt ett antal punkter som rör kollektivtrafik i 
närrådets geografiska område. Arbetsgruppen föreslår att närrådet 
arrangerar ett avstämningsmöte kring de frågor som bland annat uppkom vid 
möte den 7 juni 2017. 

Lars-Göran Lindström informerar om att badbryggorna vid Ljungs badplats 
görs iordning. 

Närråd Vreta Klosters beslut 
Närrådet noterar informationen. 

Närrådet ger sekreteraren i uppdrag att om möjligt anordna ett 
uppföljningsmöte med Östgötatrafiken, kommunen och trafiknämnden. 

__________ 
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6 Förrättningar 
Dnr GEO 2018-44 

Ärende 
Inga förrättningar har anmälts. 

__________ 
  



 

 
Minnesanteckningar 10 (11) 

 Kommunfullmäktiges 
geografiska utskott 
Närråd Vreta Kloster 
 

2018-04-18  

 
 
 

 

7 Övriga frågor 
Dnr GEO 2018-5 

Ärende 
Christina Karlsson lyfter önskemål om information från skolområdet och 
föreslår att eventuellt fortsatt närråd borde ha denna fråga på agendan nästa 
mandatperiod. 

Lars-Göran Lindström ställer förfrågan om återkoppling från 
trygghetsvandringen i Ljungsbro och om alla delar som framkom vid 
vandringen har åtgärdats. Sekreteraren föreslås få i uppdrag att undersöka detta 
och återkomma till närrådet. 

Närråd Vreta Klosters beslut 
Närrådet noterar informationen. 

Sekreteraren får i uppdrag att återkomma när det gäller åtgärder efter 
genomförd trygghetsvandring i Ljungsbro. 

__________ 
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8 Nästa möte 
Dnr GEO 2018-7 

Ärende 
Nästa möte hålls den 23 maj kl.18:00. Närrådet önskar då ha uppföljning av 
kollektivtrafikfrågor i området. 

__________ 
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